

IOTC CIRCULAR 2015-102 / CIRCULAIRE CTOI 2015-102

Dear Sir/Madam,

SUBJECT: RESIGNATION OF THE EXECUTIVE SECRETARY

With regret, I have received a copy of a letter that Mr. Rondolph Payet has submitted to the Director-General of FAO advising that he is stepping down from his position as our Executive Secretary. His notice of departure from the Indian Ocean Tuna Commission was based on personal reasons, and became effective on 31 October 2015.

While we respect the decision of Mr. Payet, I think it would be only fitting to acknowledge the contributions that, over the years, Mr. Payet has made to the process of the Indian Ocean Tuna Commission, and to the management of fisheries in the Indian Ocean region, in general.

Apart from heading the Seychelles delegation in 2002, Mr. Payet was the first Chairman of the IOTC Compliance Committee, guiding the Committee in its initial four years, from 2002 to 2005. This was followed by his election as Chairperson of the Commission in 2006 for four years, guiding the deliberations of the Members over many difficult Sessions that contribute to the maturity of the Commission. He also served as the Chair of the South West Indian Ocean Fisheries Commission for two years.

From his position as CEO of the Seychelles Fishing Authority, he ensured that ample support was provided to the Large-Scale Tuna Tagging Programme (EU Funded), and that the facilities provided by the government of Seychelles to the Secretariat were always excellent.

But Mr. Payet also contributed to other related fisheries initiatives. As Regional Executive Secretary of the successful World Bank's Southwest Indian Ocean Fisheries Project during 2009-2013, he contributed to the advancement of the fisheries research and management in the western Indian Ocean in many different ways.

Although he will no longer be at the helm of the Secretariat, we expect that Mr. Payet will continue to contribute to the fisheries and the fishing communities in the Indian Ocean, in line with his long professional trajectory.

I am sure that you will join me in extending Mr. Payet our heartfelt gratitude for his contributions to date, and our best wishes in his future endeavours and taking on his new responsibilities.

Thank you very much for your kind attention to this matter.

Distribution / Destinataires

IOTC Members/ Membres de la CTOI: Australia/Australie, Belize, China/Chine, Comoros/Comores, Eritrea/Erythrée, European Union/Union européenne, France (Territories/DOM-TOM), Guinea/Guinée, India/Inde, Indonesia/Indonésie, Iran (Islamic Rep of/Rép. islamique d'), Japan/Japon, Kenya, Rep. of Korea/Rép. de Corée, Madagascar, Malaysia/Malaisie, Maldives, Mauritius/Ile Maurice, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia/Somalie, Sri Lanka, Sudan/Soudan, United Rep. of Tanzania/Rép.-Unie de Tanzanie, Thailand/Thaïlande, United Kingdom/Royaume-Uni, Vanuatu, Yemen/Yémen.

Chairperson IOTC / Président de la CTOI

Cooperating Non-Contracting Parties/ Parties coopérantes non-contractantes: Bangladesh, Djibouti, Liberia, Senegal/Sénégal, South Africa/Afrique du Sud.

Intergovernmental organisations & Non-governmental organisations / Organisations intergouvernementales et non-gouvernementales

Copy to/ Copie à : FAO

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement

Madame/Monsieur,

OBJET: DÉMISSION DU SECRÉTAIRE EXÉCUTIF

J'ai le regret de vous informer que j'ai reçu une copie d'une lettre que M. Rondolph Payet a soumis au Directeur général de la FAO l'informant qu'il démissionne de son poste de Secrétaire exécutif de la CTOI. Sa démission de la Commission des thons de l'océan Indien est basée sur des raisons personnelles et est effective au 31 octobre 2015.

Bien que nous respectons la décision de M. Payet, je pense qu'il serait tout à fait approprié de reconnaître les contributions que, au fil des ans, M. Payet a apportées au processus de la Commission des thons de l'océan Indien et de la gestion des pêches dans la région de l'océan Indien.

En dehors de la position de chef de la délégation des Seychelles en 2002, M. Payet a été le premier président du Comité d'application de la CTOI, guidant le Comité durant ses quatre premières années d'existence, de 2002 à 2005. Il a ensuite été élu président de la Commission en 2006, pour une durée de quatre ans, guidant les délibérations des membres au cours de nombreuses et difficiles sessions qui ont contribué à la maturité de la Commission. Il a également servi comme président de la Commission des pêches du Sud-Ouest de l'océan Indien pendant deux ans.

Durant son mandat de directeur général de l'Autorité des pêches des Seychelles, il a veillé à ce qu'un appui conséquent soit apporté au programme à grande échelle de marquage des thons (financé par l'UE), et que les installations fournies par le gouvernement des Seychelles au Secrétariat soient toujours d'un excellent niveau.

M. Payet a également contribué à d'autres initiatives concernant la pêche. En tant que Secrétaire exécutif régional du fructueux *Southwest Indian Ocean Fisheries Project* de la Banque mondiale, de 2009 à 2013, il a contribué à l'avancement de la recherche et de la gestion des pêches dans l'océan Indien occidental.

Bien qu'il ne sera plus à la tête du Secrétariat, nous espérons que M. Payet continuera d'apporter sa contribution au secteur de la pêche et aux communautés de pêche dans l'océan Indien, dans la continuité de sa longue trajectoire professionnelle.

Je suis sûr que vous vous joindrez à moi pour exprimer à M. Payet notre profonde gratitude pour sa contribution, ainsi nos meilleurs vœux pour ses futures entreprises et responsabilités.

Je vous remercie de votre aimable attention.

Yours sincerely / Cordialement



Ahmed Al-Mazroui (Dr.)
Chairman
Indian Ocean Tuna Commission

Attachments / Pièces jointes:

- Nil / aucune